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N é m e t b á n y a  
 

Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. november 28. napján 18 órakor 
megtartott közmeghallgatásáról készült jegyzőkönyv



 

 

Németbánya Község Önkormányzat 
Képviselő-testülete 8581 Németbánya 
 

J E G Y ZŐ K Ö N Y V  
 
Készült: Németbánya Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. november 28. 

napján 18 órakor megtartott közmeghallgatásáról. 
 
Az ülés helye: Németbánya – Faluház tanácsterme. 
 
Az ülés típusa: Közmeghallgatás. 
 
Jelen voltak: 
 
A./ Képviselő-testület tagjai: Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester, Schmidt Attila 

alpolgármester, Papp Attila Elemér, Császár Csaba és Pozsgai László képviselők. 
 
B./ Tanácskozási joggal résztvevők: 
      -     Terelmes-Papp Judit jegyző  
      -     Ékesné Gáspár Dóra pénzügyi ügyintéző 
      -     Koller Péter rendőr, körzeti megbízott csoportvezető 
      
A lakosság részéről megjelent: 5 fő. 
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester köszönti a megjelenteket, külön köszönti 
Koller Péter rendőrt, körzeti megbízott csoportvezetőt. 
Ezt követően a közmeghallgatást megnyitja. A jelenléti ív alapján megállapítja, hogy minden 
képviselő-testületi tag van jelen a közmeghallgatáson.  
 
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy Magyarország helyi   önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 54. §-a szerint: 

„A képviselő-testület évente legalább egyszer előre meghirdetett közmeghallgatást tart, 
amelyen a helyi lakosság és a helyben érdekelt szervezetek képviselői a helyi közügyeket 
érintő kérdéseket és javaslatot tehetnek. Az elhangzott javaslatra, kérdésre a köz-
meghallgatáson vagy legkésőbb tizenöt napon belül választ kell adni.” 

Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester felkéri Koller Péter rendőrt, körzeti 
megbízott csoportvezetőt, hogy Németbánya község 2024. évi bűnügyi helyzetéről tartsa meg 
a tájékoztatóját. 
 
Koller Péter rendőr, körzeti megbízott csoportvezető tájékoztatójában elmondja, hogy 
Németbánya község bűnügyi szempontból kevésbé fertőzött területe Pápa környékének. A 
településen 2 db bűncselekmény történt, 2 db orvvadászat.  
A település belterületén közlekedési baleset nem történt.  
A bűnmegelőzéssel kapcsolatban elmondja, hogy a bűnözés sajnos áttevődött a bankok nevé-
ben történő telefonhívásokra, ahol arra kérik az állampolgárokat, hogy a tranzakció befejezé-
séhez adják meg bankszámla számukat, kódjukat. Mielőtt válaszolnak a csalóknak, gondolják 
végig, egyáltalán kapcsolatban vannak-e azzal a bankkal. Szeretném felhívni a lakók figyel-
mét, hogy a bank sosem kér ilyen adatokat, főleg nem telefonon keresztül. Legyenek óvatosak 
és akinek tudják, mondják el a faluban és az ismerősök között ezeket az információkat.  
 
Kéri a jelenlévőket, hogy hozzászólásaikat tegyék meg. 
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Hozzászólás:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester hozzászólásában elmondja, több bejelentés 
érkezett hozzá a településen kóborló kutyákkal kapcsolatban. Információi szerint a 112-es te-
lefonszámot kellene hívni ez ügyben? 
 
Válasz:  
 
Koller Péter rendőr, körzeti megbízott csoportvezető elmondja, igen, a 112-es telefonszá-
mot hívják, ha kóbor kutyát észlelnek a faluban, bár ő sincs mindig szolgálatban, így az is 
megoldás lehet, ha fotót készítenek az állatról és így tesznek szabálysértési feljelentést.  
 
Hozzászólás:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester kérdezi, hogy névtelenül is meg lehet-e tenni 
a feljelentést? Sajnos az emberek nem szeretnek konfrontálódni.  
 
Válasz:  
 
Koller Péter rendőr, körzeti megbízott csoportvezető elmondja igen, van lehetőség névte-
len bejelentésre is, azonban ilyen esetben a polgármester nevéhez kötik a bejelentést.  
 
Hozzászólás:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester elmondja, nagyon jó a kapcsolat a rendőrség 
és az önkormányzat között, Koller Péter úrral pedig különösen jól tudnak együtt dolgozni, 
bármikor fordult hozzá, segítséget kapott tőle. Ezt követően megköszöni a rendőr út tájékozta-
tóját és elköszön tőle. 
 
Koller Péter rendőr, körzeti megbízott csoportvezető elhagyja a termet.  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester ezt követően részletesen ismerteti Németbá-
nya Község Önkormányzatának aktuális pénzügyi helyzetéről szóló előterjesztését. Elmondja, 
hogy az önkormányzat házipénztár egyenlege 2024. november 18-án: 152.720,- Ft volt. A 
bankszámlák egyenlege összesen 2024. november 18-án 10.722.416,- Ft. A teljes pénzkészlet: 
10.875.136,- Ft.                                                          
Az önkormányzatnak nincsenek lejárt határidejű kötelezettségei, minden kifizetés határidőre 
megtörténik. Elmondhatja, hogy Németbánya Község Önkormányzat működése stabil.  
Az államtól az önkormányzat szociális feladatok ellátására 2.532.000,- Ft-ot kap egész évben, 
melyből a tanévkezdési, szülési, rendkívüli, temetési, lakhatási támogatásokat tudják 
finanszírozni. Maradványa kb. 1.500.000,- Ft, mely átcsoportosításra kerül a falugondnoki 
normatívába a falubusz esőbeállójának elkészítéséhez.  
Közművelődési normatívára járó állami támogatás 2024. évben 2.270.000 Ft. 
Ebből kötelezően 25%-ot (567.500 Ft-ot) fejlesztésre, tárgyi eszköz beruházásra kell fordíta-
ni. Eddig összecsukható sörpad garnitúrákat /9 darabot/ vásárolt az önkormányzat összesen 
539.910 Ft értékben.  A támogatás többi részéből a könyvtáros megbízási díja, a közművelő-
dési asszisztens munkabére és a rendezvények költsége kerül finanszírozásra. 
Falugondnoki tevékenységre kapott állami támogatás 2024-ben 6.426.880,- Ft. Ebből kell fi-
nanszírozni a falugondnok bérét, munkaruháját, valamint a falugondnoki gépkocsi üzemelte-
tését, fenntartását. A normatívából az idei évben tető alá tudták vonni a Falubusz Sportpályán 
lévő esőbeállóját. 
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Az önkormányzat több pályázatot is nyert 2024-ben:  
A Magyar Falu Program keretében játszótér felújítására nyert támogatást az Önkormányzat 
1.452.935 Ft összegben, ami elszámolásra és a Magyar Államkincstár által már lezárásra 
került. 
  
2024 szeptemberében a települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához 
160.020 Ft (6 m3 keménylombos fa) támogatást kapott az önkormányzat.   
 

2024-ben „Régi ízek egy bakonyi sváb falu, Németbánya konyháiból” című pályázaton az 
agrárminiszter döntése alapján egyszeri 1.478.100,- Ft vissza nem térítendő támogatásban ré-
szesül az önkormányzat. Felhasználására, elszámolására 2025-ben fog sor kerülni.   
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester elmondja, a szennyvíz beruházás jó készült-
ségi stádiumban van, ahogy láthatják a lakosok a szennyvíz átemelő elhelyezésre került. Fon-
tos, hogy az ingatlanon belüli bekötéseknél a Bakonykarsztnak ellenőrzési joga és kötelezett-
sége van, addig nem szabad betemetni a kiásott árkot, míg le nem ellenőrzik. Akinek megvan 
már a kiásott árok jelezze, aki tervezi, ő is jelezze felé. Neki kell kiállítani egy dokumentu-
mot, amivel igazolja, hogy az ingatlantulajdonos már befizette, illetve vállalja az anyagi telje-
sítést. Ezután a Bakonykarszt egy kijelölt napon ellenőrzi a bekötést.  
 
Hozzászólás:  
 
Schmidt Attiláné németbányai lakos kérdezi, hogy a próba üzem mikor indul? 
 
Válasz:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester válaszában elmondja, konkrét időpont még 
nincs meghatározva, tervezett dátum van, február közepe.  
 
Hozzászólás:  
 
Pozsgai László képviselő kérdezi, hogy az iparűzési adónál miért van úgy, hogy a pótlékkal 
együtt van számolva a díj?  
 
Válasz:  
 
Ékesné Gáspár Dóra pénzügyi ügyintéző válaszában elmondja, hogy az iparűzési adó kive-
tése nem az ő szakterülete, megkérdezi az illetékes kolléganőt, de valószínűleg késedelmes 
befizetés miatt van pótlék számolva. 
 
Hozzászólás:  
 
Pozsgai László képviselő kérdezi, hogy a szennyvíz beruházáshoz kapcsolódó adomány pén-
zekről született-e döntés ki kapja meg? Mert neki erről nincs tudomása.  
 
Válasz:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester válaszában elmondja, az baj, ha a képviselő 
úr erről nem tud, ugyanis az előző testületi ülésen született erről döntés, mely szerint az Ub-
rankovics úr által felajánlott pénz a falubusz esőbeállójára lesz fordítva.  
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Hozzászólás:  
 
Pozsgai László képviselő kérdezi, miért nem a szennyvízhálózat kiépítésére fordítják a fel-
ajánlást?  
 
Válasz:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester válaszában elmondja, Ubrankovics úr írás-
ban rendelkezett arról, hogy a felajánlást az Önkormányzat közcélra is fordíthatja, ezért a fa-
lubusz esőbeállójára fogják felhasználni az összeget, ahogy erről a képviselő-testület már ha-
tározott.  
 
Hozzászólás:  
 
Schmidt Attiláné németbányai lakos elmondja, úgy emlékszik, hogy a felajánlások azért 
történtek, ha valakinek szociális rászorultsága miatt segítségre van szüksége, abból fedezzék. 
 
Válasz:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester elmondja, először ez volt a felajánlás célja, 
majd időközben az adományozó megváltoztatta annak felhasználási lehetőségét, ezért döntött 
úgy a testület, hogy a falubusz esőbeállójára fordítja. Akinek szociális rászorultsága miatt se-
gítségre van szüksége, az önkormányzat az e célra kapott normatívából tud támogatást adni.  
 
Hozzászólás:  
 
Pozsgai László képviselő kérdezi, a másik adománnyal kapcsolatban mi lesz a döntés? 
 
Válasz:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester válaszában elmondja, megbeszéli a másik 
felajánlóval, fenntartja-e az eredeti célját, majd ezt követően tudnak erről dönteni.  
 
Hozzászólás:  
 
Pozsgai László képviselő kérdezi, hogy a település levelező listájának eredeti állapotban tör-
ténő visszaállítására van-e lehetőség?  
 
Válaszok:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester válaszában elmondja nincs rá lehetőség, nem 
ad teret a levelező lista olyan használatára, ami nem a település érdekeit és híreit szolgálja. 
Előtte kellett volna beszélni azokkal az illetőkkel, akik nem megfelelően használták a levele-
zőlistát.  
 
Müller Péter németbányai lakos válaszában elmondja, nem lát itt a közmeghallgatáson ilyen 
embereket, akiknek ez problémát jelentett. A levelező lista olyan célból működjön, ami a falu 
híreivel kapcsolatos. A közösségi médián lehet személyes üzeneteket váltani.  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester elmondja, szeretné, ha megmaradna a leve-
lező listának az az olvasó közönsége, akik tényleg arra használták, amire kell.   
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Pozsgai László képviselő válaszában elmondja, ha a közmeghallgatás pénteki napon lett vol-
na megtartva, valószínűleg többen el tudtak volna jönni.  
 
Válasz:  
 
Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester válaszában elmondja, sajnos a jegyző asz-
szonynak nem volt jó a pénteki nap, ezért lett a közmeghallgatás időpontja csütörtökre kitűz-
ve.  
 
Mivel több hozzászólás nem volt, Marcsik Zoltánné Király Ágnes polgármester megkö-
szöni mindenkinek a közmeghallgatáson való megjelenést és aktív részvételt, s a közmeghall-
gatást 18 óra 50 perckor bezárja. 
 
 
 

Kmf. 
 
 
 

 
            Marcsik Zoltánné Király Ágnes  Terelmes-Papp Judit 
                         polgármester jegyző  


